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Venlo, 18 april 2011 
 

Onderwerp: Van der Grinten Lecture 2011 
 
 
Geachte heer van Iperen, beste Rokus, 
 
U hebt ons uitgenodigd voor de jaarlijkse Van der Grinten lezing op 16 mei aanstaande. 
Dank hiervoor maar we zien hier van af. De lezing zal vast interessant zijn en we dragen 
Océ een warm hart toe maar we hebben redenen om niet te komen. Via onderstaande 
historie en gedachtewisseling, wordt een en ander duidelijk, naar wij hopen.  
 
Lopende door Venlo, in de Steenstraat, gaan de gedachten terug naar 1857. Ergens in 
het pand van Steenstraat nummer 2 zat Lodewijk van der Grinten gebogen over 
schaaltjes zich te verdiepen in de scheikunde. Hier kwam hij achter de juiste 
samenstelling van zijn boterkleursel. In Venlo herinneren veel zaken aan een rijke cultuur, 
ook in economische en industriële zin.  
 
Het bedrijf Océ en Venlo; het is een verbond van ruim 130 jaren. Océ was en is nog  
steeds een belangrijke motor in de Venlose economie. Venlo een belangrijke leverancier 
van -eerst goed opgeleide vaklieden, arbeiders en kantoorklerken, later- 
productiemedewerkers, technici, onderzoekers en kantoorpersoneel.  
 
Aan de noordzijde van Venlo tegen de Maas liggen de nazaten van die kleine apotheek uit 
de Steenstraat. Een complex van grote hallen, laboratoria en kantoren gelegen tegen de 
uiterwaarden van Mooder Maas. Ontsloten door een goed wegenstelsel met bijna direct 
toegang tot de A67 naar zowel Rotterdam als het Duitse achterland, en verder Europa in.  
 
Het moet een mooie dag zijn geweest in 1999, toen u als nieuwe directeur mocht 
aantreden bij die van apotheek naar chemische fabriek en tot printergigant zich 
ontwikkelde wereldspeler. Waarschijnlijk hebt u aan het einde van de dag eens rustig 
achterover geleund in uw stoel en uitgekeken over stad en rivier en daarbij gedacht: 
”Rokus, dit is een mooie baan bij een prachtbedrijf”. Op dat moment een terechte 
gedachte waar we het van harte mee eens kunnen zijn.  
 
Maar waar is het fout gegaan Rokus? Waar in de waan van de dag zijn de centen 
belangrijker geworden dan de mensen? Wanneer wilde u de heer Hans Kerkhoven voor 
het eerst benoemen tot financieel directeur, en wanneer kwam hij met dat onzalige idee 
van een compensatie voor zijn te verliezen optiepakket? Was hij werkelijk zo goed dat er 
zonder ook maar een dag te werken al bijna een half miljoen op zijn bankrekening gestort 
moest worden?  
 
Het lag natuurlijk allemaal wat lastig in oktober 2008, met de eerste signalen van een 
kwakkelende economie en een financieel systeem dat kraakte in haar voegen. Tegen die 
achtergrond moest Océ wel ingrijpen. Dat begrijpen we. Maar waarom die honderd banen 
eruit bij de afdeling R&D? Wat is er gebeurd met de lange termijn visie die de 
ondernemingsraad graag voor juist deze afdeling wilde zien? Had dat half miljoen euro 
aantreedpremie voor de heer Kerkhoven niet beter in ontwikkeling van nieuwe concepten 
en producten moeten gaan zitten, in plaats van dat geld slechts te gebruiken voor het 
binnenhengelen van één personeelslid? 



 
 
We zijn nu twee en een half jaar verder en financieel bestuurslid Kerkhoven geeft aan 
klaar te zijn met zijn werk bij Océ, ruim voor het einde van zijn termijn in 2012. We 
begrijpen uit mediaberichten dat de heer Kerkhoven ook bij zijn afscheid een miljoen aan 
bonussen meeneemt. Océ is begonnen als een apotheek waar iedere milligram belangrijk 
was. En nu dat smijten met geld. Of is het graaien? We snappen er helemaal niets meer 
van… Kunt u het ons uitleggen? 
 
De banken zijn gaan gokken met ons gezamenlijke geld, en moesten overeind worden 
gehouden met staatssteun. Juist het gedrag van de gokkers, graaiers en verliezers is van  
een walgelijke arrogantie en gebrek aan respect voor de samenleving die niet van deze 
wereld is. Maar toch niet bij Océ, de briljant van Venlo, ons eigen Venlose trots, 
uitgerekend Océ waar maatschappelijke waarden zo hoog in het vaandel staan? Dat Océ, 
wat ook overeind gehouden is met steun van de Nederlandse belastingbetaler, na dertig 
maanden werken een financieel directeur een cadeautje geeft van een miljoen euro?!  
Op de rijke historie van Océ is dit een schandvlek waar - nu het toch een Japans bedrijf is 
geworden - misschien ook op Japanse wijze boete over zou moeten worden gedaan.  
 
De Van der Grinten lezing op 16 mei heeft als thema ‘Government and innovations in 
times of change’. We zullen dus niet aanwezig zijn. We onderschrijven dat bespiegelingen 
als in de Van der Grinten lezing waardevol kunnen zijn. Maar het onderwerp van de 
aankomende lezing tegen het licht van uw praktijk, stuit ons tegen de borst. Het getuigt 
niet van goed bestuur of zelfs van praktische innovatie wanneer een enkeling aan de top 
zowel bij aantreden als bij aftreden (binnen dertig maanden!) een flinke zak met geld 
meekrijgt terwijl in die periode het bedrijf moest worden opgekocht door een concurrent en 
er vele honderden banen verloren gingen.  
De tijden veranderen, dat heeft de lezinggever goed in de gaten, maar bij de Océ-top lijkt 
de tijd niet mee te gaan in de maatschappelijke verontwaardiging die het graaien aan de 
top met zich meebrengt. 
 
De SP is voornemens uw lezing te boycotten. Als protest omdat we een probleem hebben 
met het gebrek aan beschaving en respect voor de samenleving door het 
bonussengeweld binnen Océ. Het zou overigens een mooier signaal zijn als alle Venlose 
raadsleden wegbleven bij deze lezing.  
 
Laat deze brief onze alternatieve Van der Grinten lezing zijn. Speciaal voor stichter 
Lodewijk, achter zijn schaaltjes in het pand aan de Steenstraat in Venlo, zwoegend voor 
een habbekrats, werkend aan een imperium in wording.  
We hopen dat onze woorden u niet alleen aan het denken zet maar ook tot actie brengt. 
Actie voor de gezondheid en ethiek van het bedrijf, het welzijn en baangarantie van uw 
werknemers, en de verbondenheid met Venlo. We wensen u veel wijsheid toe. 
 
In afwachting van uw reactie, met vriendelijke groet, 
 

Alexander Vervoort en Ton Heerschop 
Gemeenteraadsleden voor de SP in Venlo 


